
Referat af bestyrelsesmøde for det 

samlede ungeområde, CUK (Campus, 

Ungdomsskolen, Koordineret Indsats 

for Unge og Kompetencecenter for 

Læsning) 

 

Mødedato  18. september 2024 

Sted   Campus 

Tidspunkt  Klokken 16.00 – 18.00 

Medlemmer Steffen Kjær, repræsentant for organisation med særlig 

interesse for ungdomsskolearbejdet 

   Hans Chr. Jeppesen, repræsentant for EUC Nordvest 

Lisbeth Tavs Gregersen, repræsentant for Thisted Gymnasium 

og HF 

Morten Melgaard Krabbe, ledelsesrepræsentant for 

overbygningsskoler i Thisted Kommune 

Jane Skov Odgaard, formand og forældrerepræsentant for 

Campus 

   Stine Bak Odder, forældrerepræsentant for Campus10 

   John Pedersen, medarbejderrepræsentant for Campus 

Carl Valdemar Vestergaard Kristensen og Lærke Møller 

Christensen, elevrepræsentanter for Campus 

   Maria Luxhøj Hvass, elevrepræsentant for Fælles Elevråd 

   Kasper Hjort Nielsen, medarbejderrepræsentant for KUI 

   Marie Søgaard, medarbejderrepræsentant for Ungdomsskolen 

Referent  Lotte Dahlgaard Andersen 

Afbud   Søren, Maria og Stine 

 

Nyt fra de 3 enheder 

Tildelt tid 15 minutter  Oplægsholder: Ledelsen 

 

Beskrivelse Med punktet ønskes en kort beretning om de 3 

afdelingers status. 

 

Referat Campus: 

- Høje elevtal på Campus10 kalder på tiltag i 

forhold til at sikre et godt læringsmiljø for alle. 

Thomas er i dialog med personalet om 

muligheder. Der er tanke om at bruge yderligere 

ressourcer på to-lærertimer 

- 155 elever per dags dato på Campus10 

 



 

Koordineret Unge Indsats: 

- Ændringer i forskellige lovgivninger fylder en 

del på tiden. Blandt andet FGU, STU, 

Bekendtgørelser arbejdes på at revidere ’Den 

sammenhængende plan for vejledning’, som 

skal beskrive aktiviteterne i KUI-vejledning. Her 

skal der også arbejdes med at revidere 

procedure for overleveringer til 

ungdomsuddannelserne. 

- Kompetencecenter for Læsning afprøver i dette 

skoleår deres nye pointsystem og udvikler co-

teaching forløb 

- CampusU er startet op med 15 elever, som er 

maximalt antal 

 

Ungdomsskolen: 

- Søren er i denne uge i Uddavalla med en flok 

elever i anledning af nordisk samarbejde 

- Der kigges ind i statistikker i forhold til hvor 

mange brugere, der benytter de forskellige 

aktiviteter. Der indkaldes til en dialog mellem 

Børne- og Familieudvalget og medlemmer af 

bestyrelsen. Børne- og Familieudvalget sender 

en dagsorden ud i forhold til, hvad de ønsker at 

drøfte konkret 

- Der er planlagt kursusforløb ved 

Ungdomsringen for personalet 

 

Nyt fra elevrådet 

Tildelt tid: 10 minutter  Oplægsholder: Elevrepræsentant 

 

Beskrivelse Elevrådsrepræsentanten fremlægger indsatser, 

status og elevrådets afsluttende arbejde. 

 

Referat -   Vandkølerne er blevet repareret og det er nu 

igen muligt at få koldt vand 

- Dialog om at der ønskes flere udendørsmøbler 

- Kort drøftelse af aktiviteterne i Club Campus 

 

Økonomi og budget 

Tildelt tid: 20 minutter  Oplægsholder: Thomas Frost 

 

Beskrivelse Ledelsen fremlægger økonomi og budget for de 3 

afdelinger. 

 



 Der vil være en gennemgang af økonomien for 

Campus 8/9. 

 

Referat Thomas gennemgik oversigt for budgettet for de 

forskellige afdelinger. 

- Campus10 forventes at holde budgettet 

- Koordineret Unge Indsats/KompetenceCenter 

for Læsning forventes at holde budgettet 

- Ungdomsskolen forventes at holde budgettet 

trods besparelser – budgettet er tilrettet blandt 

andet ved en fratrædelsesordning, hvilket 

reducerer personaleudgifter 

 

Kort dialog om juniorklubberne i kommunen. Der 

ønskes en videre drøftelse. 

 

Bestyrelsen godkender budgetterne. 

 

- Campus 8/9 har en særskilt økonomi, da 

tilbuddet til dels finansieres af rammeforsøget 

- Der er lige nu 34 elever i Campus 8/9 

 

Den nye områdestrategi 

Tildelt tid: 15 minutter  Oplægsholder: Ledelsen 

 

Beskrivelse Bestyrelsen skal arbejde med betydningen af det 

nye børnesyn i forhold til CUKs holdning og 

handling. 

 

Der vil være en kort gennemgang af strategien som 

danner grundlaget for strategiarbejdet i Børne- og 

Familieudvalget. 

 

Referat CUK havde områdestrategien som tema til vores 

fælles opstartsdag den 8. august. 

 

 Dertil var pædagogisk personale inviteret til oplæg 

den 3. september. 

 

 Thomas gennemgik baggrund. Slides er vedlagt 

referatet. 

 

 Bestyrelsen orienteres om processen på de 3 

matrikler. 

 

Campus 8/9 

Tildelt tid: 15 minutter  Oplægsholder: Thomas Frost 



 

Beskrivelse    Orientering om 

- Antal elever, klasser og optag efter opstart 

- Undervisning i klassen 

- Undervisning på erhvervsskolerne 

- Lejrskole 

- Andet 

 

Referat -   10 8. kl. elever, 24 9. kl. elever. Klasserne er 

samlæst 

- Sikkerhedssko og trøjer er udleveret til alle 

- Der er umiddelbart et match i forhold til den 

forventede målgruppe og de unge, som er 

startet 

- Erhvervsskolerne melder positivt tilbage i 

forhold til deres oplevelse af elevernes 

motivation 

- Der melder tilbage fra EUC, at der opleves en 

god dialog om sammenhængen mellem teori og 

den praktiske undervisning 

- Lejrskole på fem dage på Fiskeriskolen var en 

god oplevelse 

 

Indsatser i dette skoleår 

Tildelt tid 20 minutter  Oplægsholder: Thomas Frost 

 

Beskrivelse    Juniormesterlære i udskolingen. 

For at understøtte at færre elever hægtes af i 

folkeskolen og samtidig give mere valgfrihed til 

eleverne, foreslår regeringen en ny mulighed for at 

deltage i juniormesterlære i udskolingen. Det 

indebærer, at alle elever i 8. – 9. klasse vil få 

mulighed for et praktisk orienteret forløb 

tilrettelagt med én til to dage på en virksomhed i 

stedet for at følge folkeskolens almindelige 

undervisning i disse dage. Alternativt skal elever, 

der ønsker et andet skoleforløb, tilbydes én til to 

dage ugentligt på en erhvervsskole, FGU eller den 

kommunale ungdomsskole. 

 

En vejleder i KUI og Thomas deltager i et 

informationsmøde arrangeret af Kommunernes 

Landsforening i Aalborg om 

juniormesterlærerordningen.  

 

Referat Thomas orienterer kort om tankerne vedr. 

ordningen. Aftalen forventes vedtaget i efteråret. 

Juniormesterlæreordningen bliver et retskrav for de 

elever, som ønsker at være en del af ordningen. 



Elever skal i udgangspunktet selv finde et 

praktiksted. Hvis dette ikke lykkes, skal der stilles 

et praktisk skoleforløb til rådighed. 

 

EUC har en lignende ordning, hvor de 

skemateknisk har løst de logistiske udfordringer, 

således de kan følge en klasse, i det omfang de har 

brug for. 

 

Beslutning Det indstilles, at bestyrelsen godkender, at der 

arbejdes videre med et forslag om afvikling af 

ordningen i CUK. 

 

Involveringsproces 

Tildelt tid: 20 minutter Oplægsholder: Thomas Frost 

 

Beskrivelse I forbindelse med undersøgelsen af indsatser på 

specialområdet, vil bestyrelsen blive involveret i en 

proces på baggrund af den nyligt udarbejdede 

rapport, der opstiller fire mulige løsningsforslag. 

Der vil være en orientering om den involverende 

proces, og vi skal drøfte arbejdsgangen. Rapporten 

og bilag medsendes. 

 

Referat Ledelsen indkalder til et møde i oktober. Dato og 

tidspunkt følger i referatet. Hele bestyrelsen er 

inviteret. 

 

Beslutning Det indstilles, at der udpeges en gruppe, som er 

med til at pege på løsningsforslag og identificere 

udfordringer. 

 

Punkter til næste møde 

Tildelt tid: 5 minutter  Oplægsholder: Alle 

 

Referat    Forventes at regnskabstal kan fremlægges. 

 

Evt. 

Tildelt tid: 5 minutter  Oplægsholder: Alle 

 

Referat Thomas har været til møde med Fagbevægelsens 

Hovedorganisation i forhold til at levere nogle 

nøgletal angående 10. klasse. 


